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No quería responderle pero al decirme esto entiendo que 
la información que sale en el periódico de fecha 26 de octu-
bre es que en la Comunidad Valenciana no hemos recibido 
ninguna información al respecto .

El senyor vicepresident segon:

Gràcies, senyor Woodward .

Senyor conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Bé, vaig a intentar contestar una miqueta més llarg, intentar . . .

Bé, puc donar-li més detalls sobre aquesta eina . Dir-li que al 
juliol de 2015 el ministeri d’ocupació va signar un conveni amb 
Fedea per a la realització de recerques destinades a millorar el 
disseny de les polítiques d’ocupació, entre elles un prototip d’eina 
de perfilat estadístic per als demandants d’ocupació i un treball 
d’anàlisi de l’efectivitat de diferents polítiques actives d’ocupació .

Després d’un any, ja es compta amb alguns resultats d’uns 
estudis pilot que han compartit fa unes setmanes en una 
reunió amb les comunitats autònomes . Aquests estudis pilot 
consisteixen en un model de perfilat que permet classificar 
als demandants d’ocupació en funció de la seua probabilitat 
estimada d’eixir de l’atur a curt, mitjà o llarg termini . Ara bé, 
això és el que tenim . Amb independència d’això, a mi sí que 
m’agradaria ressaltar tot el que estem fent des del Servof .

Primer . Elaboració d’un qüestionari sobre ocupabilitat en col-
laboració amb la Universitat Jaume I de Castelló en el sentit 
de validació de l’instrument qüestionari de manera que es 
garantira tècnicament que s’està treballant amb les variables 
adequades, a més d’estudiar quines variables resulten més 
predictives per a trobar ocupació .

Segon . A través d’estudis estadístics, mitjançant anàlisis de 
factors interns dels demandants d’ocupació que poden influir 
en la seua ocupabilitat, posats en relació amb l’impacte de 
les diverses modalitats de polítiques actives d’ocupació amb 
dades des del 2012 fins al 2015. A l’espera de poder disposar 
d’aquestos anàlisis, nosaltres continuem treballant reforçant 
l’actuació del Servof amb diverses actuacions per a 2017; és 
a dir, anem més enllà .

Es preveu la contractació de cent-vint orientadors que refor-
çaran l’atenció personalització als demandants d’ocupació, 
així com la realització d’itineraris d’inserció . En aquest sentit, 
s’ha proposat la creació de l’escala d’orientació per a l’ocupa-
ció . (Algú tus) Així mateix, la realització d’itineraris es durà a 
terme en col·laboració amb entitats especialitzades a través 
de subvencions, es crearan equips de cerca d’ocupació diri-
gits a joves inscrits en el programa «garantia juvenil» .

A més, en la línia de tenir en compte la vesant territorial, 
tenim prevista una línia destinada a ajudes a l’orientació i 
intermediació laboral dirigides a entitats locals, i anem a 
acostar tots els serveis que es donen en les nostres oficines 

a totes les parts del nostre territori a través de la posada en 
marxa d’un servei de punts mòbils d’atenció a persones usuà-
ries que es desplaçarà a aquelles zones de difícil comunicació .

També es reforçaran les tasques d’intermediació amb un 
servei de suport a l’emprenedoria . Tenim els Avalem .

I, per a finalitzar, anem a treballar amb una plataforma d’ori-
entació en línia com a eina que permeta acostar als ciutadans 
aquesta tasca a través de l’autoavaluació, diagnòstic, però 
sempre amb el suport del personal dels nostres centres .

I sols em queda dir-li que, com es veu, no estem aturats, ¿eh?, 
estem treballant i prou de pressa .

El que sí que hauríem de demanar és al govern, al govern 
central, és que n’hi ha moltíssima més rapidesa perquè la 
veritat que qui està anant prou més lent que La Generalitat 
és el govern central .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor vicepresident segon:

Moltes gràcies, senyor conseller .

I passem, a continuació, a la pregunta número 471, que 
formula el diputat José Francisco Almería, del Grup 
Parlamentari Podemos-Podem, al conseller d’economia, que 
hui té molta faena . (Rialles)

Quan vullga, senyor Almería .

El senyor Almería Serrano:

Moltes gràcies, president .

Membres del Consell, bé, conseller, senyories, bona 
vesprada .

Com ha pogut vosté comprovar, en cas que haja reparat en 
ella, la data d’aquesta pregunta és del passat mes de maig . 
Sincerament pensàvem que, després de més de sis mesos 
des del seu registre, hauríem de retirar la pregunta per haver 
esdevingut obsoleta; però per contra i de forma sorprenent 
la pregunta continua sent de màxima actualitat a causa de les 
anades i vingudes del seu departament en el posicionament 
adoptat referent a esta qüestió .

Després de la sentència del Jutjat Contenciós Administratiu 
número 10 de València, a principis de 2015, que reconeixia l’em-
presa Media Markt el dret a obrir els 365 dies de l’any en igual-
tat de condicions amb els establiments situats en les altres 
zones de gran afluència turística existents a la ciutat de València 
i aprovades per l’ajuntament, s’obria la porta a la llibertat horà-
ria en tota la ciutat . ¡Que no s’estenga el pànic!, haurien d’haver 
dit després d’aquesta sentència ja que semblava que s’aplanava 
el camí a la llibertat horària total a colp de sentència judicial .

No obstant això, el regidor de comerç de l’Ajuntament 
de València, després de molts mesos de negociacions, 
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aconseguia un pacte entre els grans operadors comercials i el 
petit comerç: liquidar la llibertat horària total per a limitar-la 
a dues zones, centre de València i entorn de la Ciutat de les 
Arts . Podia ser un pas endavant .

Al mes de març d’aquest mateix any, i després de pacificat –
suposadament– el debat en una de les places més complica-
des a la ciutat de València (soroll de papers), vosté es desmar-
cava novament amb una declaració d’intencions per a 
aconseguir un gran pacte de llibertat horària per a tota la 
Comunitat Valenciana en els períodes de Setmana Santa, 
estiu i Nadal, a l’objectiu últim que la llibertat horària deixara 
d’estar subjecta a l’àmbit municipal i existira la possibili-
tat que tot el comerç poguera obrir diumenges i festius en 
aquests tres períodes, digne d’un serial de caire culebró .

Fa escassament quinze dies, el seu director general de comerç, 
en una entrevista de premsa, resumia l’estratègia del seu depar-
tament amb la següent declaració: «Aconseguirem restringir 
els horaris comercials del Partit Popular i ja vorem amb quina 
fórmula», a més de posar en evidència certes ombres (soroll de 
papers) en l’informe del Consell Jurídic Consultiu que arribava 
a la conclusió que la declaració de les zones de gran afluència 
turística del Partit Popular es varen fer de forma irregular, la 
qual cosa obri la porta que La Generalitat puga sol·licitar la seua 
anul·labilitat en els tribunals prèvia interposició d’un contenciós 
administratiu que podia durar alguns anys .

Evidentment, no sembla aquesta estratègia la més eficient 
però podria ser eficaç en el llarg termini.

El mateix dia i en el mateix diari vosté declarava que des del 
seu departament se buscava un acord igualitari i fitat. (Algú 
tus) El de fitat està clar; el d’igualitari no acabem d’entendre-
ho . Fitat a dies o temporades respecte a les zones de gran 
afluència turística perquè des de la conselleria rebutjava 
taxativament l’obertura total durant tot l’any . Afegia vosté, 
conseller, que «el diàleg és el camí perquè, en cas contrari, 
mai se solucionaria aquesta qüestió» .

I no puc deixar de pensar que després d’any i mig de govern, 
i en un dels temes estrela de la conselleria, se cite el diàleg 
com la via de solució. ¿No n’hi ha hagut diàleg fins al moment, 
conseller? ¿Les declaracions del seu director general li 
semblen adequades per a intentar aconseguir un consens en 
aquesta qüestió? (Soroll de papers)

Mancant estudis més específics sobre el tema, que pensem 
que hauria de realitzar la seua conselleria, els informes de les 
associacions de comerç més importants del nostre territori 
conclouen, entre altres aspectes, que la liberalització d’hora-
ris comercials solament beneficia l’1% del sector, un 60% dels 
més de 65 .000 comerços de la Comunitat Valenciana .

S’ha demostrat que no té una influència directa sobre l’incre-
ment del consum ni sobre la creació d’ocupació; dificulta la 
conciliació de la vida laboral i familiar; limita l’oferta; redueix 
la competència i, per tant, la diversitat de productes i preus i 
la capacitat d’elecció afectant al servei global general que es 
presta al consumidor; no influeix sobre les vendes entre els 
turistes, i més coses .

Amb molt d’afecte, conseller, durant aquest temps ens ha 
semblat que el criteri del seu departament ha variat a colp 
d’ocurrència de les eventuals pressions dels grups de pressió…

(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera, senyora Carmen 
Martínez Ramírez)

La senyora vicepresidenta primera:

Senyor Almería .

El senyor Almería Serrano:

…involucrats en aquest tema o de les sentències judicials que 
han anant apareixent en el camí . (Soroll de papers)

Avui, sense pretendre llançar campanades al vent, ens 
alegrem que aquest mateix dilluns l’observatori de comerç 
haja acordat per majoria els deu dies festius per al 2017 en 
una reunió en la qual també s’acorda crear una mesa…

La senyora vicepresidenta primera:

Senyor Almería, ha d’acabar ja .

El senyor Almería Serrano:

…–acabe, presidenta–, per a debatre i arribar a acords de 
consens pels horaris comercials, cosa que ens alegra molt .

Així, li preguntem: ¿quin és el posicionament oficial de la conse-
lleria sobre la conveniència de continuar impulsant la política de 
restricció d’horaris comercials i quins estudis de l’impacte de la 
llibertat d’horaris sobre el comerç de proximitat recolza…

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor Almería .

El senyor Almería Serrano:

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, presidenta .

Gràcies, senyor diputat .

Senyories, és difícil ser innovador ja a l’hora de contestar 
aquesta recurrent pregunta, ¿no? –vullc dir .

I la veritat és que si alguna cosa fem és dialogar, i no poquet, 
el que passa és que n’hi ha molts interessos que entropessen, 
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moltíssims, no poquets, i de vegades quan u planta piques és 
molt complicat poder arribar a acords .

Però, vaig a dir-li –i vosté ja ho ha dit–, este darrer observa-
tori vam decidir això, crear una comissió i, a més a més, apro-
var, pràcticament jo diria per unanimitat perquè dels deu 
festius en nou va haver-hi unanimitat i sols es va haver de 
votar per un . Per tant, jo considere que n’hi havia unanimitat 
total . (Soroll de papers)

I vullc que tinga clar que la nostra política sempre ha consistit 
en el suport, promoció i foment de l’activitat comercial donada 
la seua indubtable transcendència social i urbana, a més de la 
importància que té en termes de creació de llocs de treball, 
així com d’aportació a l’economia del nostre territori . I així 
ho demostren les darreres xifres de l’INE: amb les dades de 
setembre de 2016, l’import de la xifra de negocis ha augmen-
tat en el sector del comerç un 4,7%, superior a la de l’estat, un 
4%, respecte al mateix mes de l’any anterior . Anem bé .

Per altra banda, l’índex de personal ocupat en el sector del 
comerç, també al mes de setembre de 2016, s’ha incremen-
tat un 3,8% sobre el mateix mes de l’anterior; a nivell estatal, 
l’augment ha sigut del 2,1% .

Quant a estudis –que vosté fa la pregunta–, d’estudis d’im-
pacte de la llibertat d’horaris sobre el comerç de proximitat, li 
puc dir que ja n’existixen molts de signe variat i contradictoris 
segons l’autoria . El Consell –vullc dir-li– té una política cohe-
rent respecte dels horaris comercials que s’ha vist interferida 
per una normativa mal feta, requetemalfeta pel govern anterior .

I reitere el nostre posicionament, que és el de treballar des 
del màxim rigor amb totes les parts implicades –ja ho dit–, 
ajuntaments, agents socials, buscant l’equilibri de totes 
les parts: treballadors, treballadores, consumidors, grans 
mitjans i xicotets comerços .

I no cal que li diga, perquè la nostra postura està molt ben reflec-
tida en el pacte del botànic, ¿no? I entre altres aspectes, preveu la 
transformació d’un model productiu basat en el coneixement, la 
investigació i el desenvolupament innovador i articulat sobre el 
principi de sostenibilitat social productiva ambiental i política i en 
el que estem sumits. En la decisió van a influir moltes variables.

Volem un model de comerç equilibrat que done suport al 
comerç de proximitat, on la regulació d’horaris done resposta 
a les necessitats concretes dels consumidors, treballadors, 
empresaris, turistes, i que comporten necessàriament la crea-
ció de llocs de treball, a ser possible de qualitat . I aquest últim 
punt és el que més ens importa: ocupació estable i de qualitat .

Si parlem de la funció social del comerç és important recordar 
que el comerç tradicional, a més d’assegurar l’abastiment a la 
població, fa que siga possible fer-ho de forma ràpida, còmoda 
i pròxima, sense necessitat de desplaçar-se amb cotxe, i és 
essencial per a no excloure determinats grups de la població, 
sent al mateix temps respectuós amb el medi ambient .

D’acord amb l’últim estudi d’hàbits de consum –que vaig 
tindre la sort de poder estar en la seua presentació–, prop 
del 20% dels consumidors utilitzen el xicotet comerç front 
al 65% dels supermercats; però en els dos casos el 59% no 
utilitza el cotxe, per la qual cosa prefereix el comerç de proxi-
mitat. A més, unes altres variables han d’influir en la decisió a 

la que s’arribe respecte a aquest assumpte, com són raons de 
caràcter econòmic i de racionalitat en l’ús dels recursos .

Des del principi ho he dit clarament: hem d’abastar un acord, un 
equilibri entre els diferents formats comercials que no perjudi-
que a ningú i que permeta conciliar la vida laboral i la vida fami-
liar de totes les treballadores i treballadors; alhora que també 
no perjudique als comerços i a les consumidores i consumidors .

I he de dir-li, senyor diputat, que en això estem, i li dic que no 
és gaire fàcil, jo diria que molt complex i complicadíssim .

Primer, treballant per a arreglar els errors i el desgavell normatiu 
que va implantar l’anterior Consell, així com els litigis pendents .

Segon –com ja he dit–, tenir en compte…

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller, ha d’acabar, ¿eh?

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

…–acabe de seguida–, a totes les parts i posant en comú des 
de l’observatori de comerç les propostes per a solucionar 
aquest tema .

I, tercer, sempre tenint com a eixos el respecte a la llei, les 
persones i la revitalització del nostre territori .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Anem a continuar amb la pregunta número 594, que formu-
larà el diputat senyor Miguel Ángel Mulet al conseller d’edu-
cació, del Grup Parlamentari Popular al conseller d’educació .

Senyor Mulet, si és tan amable de polsar el micro, quan vosté 
vullga pot començar a parlar .

El senyor Mulet Taló:

Honorable conseller, ¿quina és la planificació d’inversions per 
a les universitats públiques valencianes en aquesta legisla-
tura? (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller, si polsa vosté . (Veus)

Quan vullga .


